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Tilltalad

ALEX Magnus Enocsson, 19980725-1674
Frihetsberövande: Häktad
Ulfsparregatan 22 Lgh 1704
416 57 Göteborg

 
Offentlig försvarare: 
Advokat Magnus Johansson
Advokatfirman SJS KB
Kristinelundsgatan 16
411 37 Göteborg

 
Åklagare

Kammaråklagare Kristin Stjernrup
Åklagarmyndigheten
Göteborgs åklagarkammare Göteborg
Box 129
401 22 Göteborg

 
Målsägande

1. Sekretess MA, se Partsbilaga sekretess
Sekretess

 
Målsägandebiträde:
Advokat Jenni Stavare
Fridh Advokatbyrå KB
Slussplatsen 1
411 06 Göteborg

 
2. Sekretess MB, se Partsbilaga sekretess

Sekretess
 

Målsägandebiträde:
Advokat Jenni Stavare
Fridh Advokatbyrå KB
Slussplatsen 1
411 06 Göteborg
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3. Sekretess MC, se Partsbilaga sekretess
Sekretess

 
Målsägandebiträde:
Advokat Jenni Stavare
Fridh Advokatbyrå KB
Slussplatsen 1
411 06 Göteborg

 
4. Sekretess MD, se Partsbilaga sekretess

Sekretess
 

Målsägandebiträde:
Advokat Jenni Stavare
Fridh Advokatbyrå KB
Slussplatsen 1
411 06 Göteborg

 
5. Sekretess ME, se Partsbilaga sekretess

Sekretess
 

Målsägandebiträde:
Biträdande jurist Morris Coskun
Litigate Advokataktiebolag
Fabriksgatan 7
412 50 Göteborg

 
___________________________________

 
DOMSLUT

 
Brott som den tilltalade döms för

1. Våldtäkt, 6 kap 1 § 1 st 1 men och 3 men 2 p brottsbalken
2018-09-01 -- 2021-02-04 (3 tillfällen)

2. Våldtäkt, 6 kap 1 § 2 st brottsbalken i sin lydelse före 1 juli 2018
2017-03-29

3. Försök till våldtäkt, 6 kap 1 § 2 st och 15 § 1 st brottsbalken i sin lydelse före 1 juli 2018 
samt 23 kap 1 § brottsbalken

2017-06-24 -- 2017-06-25
4. Sexuellt ofredande, 6 kap 10 § 2 st brottsbalken

2019-09-29
5. Narkotikabrott, 1 § 1 st 6 p narkotikastrafflagen (1968:64)

2021-02-04
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6. Ringa narkotikabrott, 1 § 1 st 6 p och 2 § narkotikastrafflagen (1968:64)
2021-02-04

 
Påföljd m.m.

Fängelse 3 år 4 månader
 

Lagrum som åberopas

29 kap 7 § 1 st brottsbalken
 

Skadestånd

1. Alex Enocsson ska betala skadestånd till Sekretess MA med 115 000 kr jämte ränta på 
beloppet enligt 6 § räntelagen (1975:635) från den 4 februari 2021 till dess betalning sker.

2. Alex Enocsson ska betala skadestånd till Sekretess MB med 60 000 kr jämte ränta på 
beloppet enligt 6 § räntelagen (1975:635) från den 25 juni 2017 till dess betalning sker.

3. Alex Enocsson ska betala skadestånd till Sekretess MC med 115 000 kr jämte ränta på 
beloppet enligt 6 § räntelagen (1975:635) från den 1 september 2018 till dess betalning 
sker.

4. Alex Enocsson ska betala skadestånd till Sekretess MD med 115 000 kr jämte ränta på 
beloppet enligt 6 § räntelagen (1975:635) från den 29 mars 2017 till dess betalning sker.

5. Alex Enocsson ska betala skadestånd till Sekretess ME med 125 000 kr jämte ränta på 
beloppet enligt 6 § räntelagen (1975:635) från den 29 september 2019 till dess betalning 
sker.

 
Förverkande och beslag

I beslag tagen narkotika förklaras förverkad. Beslaget ska bestå (Polismyndigheten Region 
Väst, beslagsnummer 2021-5000-BG14796 p. 1 samt 2021-5000-BG15394 p. 7-8).

 
Häktning m.m.

Alex Enocsson ska stanna kvar i häkte till dess domen i ansvarsdelen vinner laga kraft mot 
honom.

 
Sekretess

Sekretessbestämmelsen i 35 kap 12 § offentlighets- och sekretesslagen (2009:400) ska
fortsätta att vara tillämplig på uppgifterna som lagts fram inom stängda dörrar och som kan 
röja målsägandena MA, MB, MC, MD och ME:s identiteter samt vittnet VA:s identitet. 
Detsamma gäller identitetsuppgifter i sekretessbilagorna till denna dom.

 
Brottsofferfond

Den tilltalade åläggs att betala en avgift på 800 kr enligt lagen (1994:419) om brottsofferfond.
 

Ersättning

1. Magnus Johansson får ersättning av staten med 196 508 kr. Av beloppet avser 135 022 kr 
arbete, 22 185 kr tidsspillan och 39 301 kr mervärdesskatt.

2. Jenni Stavare får ersättning av staten för arbete som målsägandebiträde med 89 265 kr. 
Av beloppet avser 66 975 kr arbete, 4 437 kr tidsspillan och 17 853 kr mervärdesskatt.
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3. Morris Coskun får ersättning av staten för arbete som målsägandebiträde med 88 122 kr. 
Av beloppet avser 66 191 kr arbete, 4 307 kr tidsspillan och 17 624 kr mervärdesskatt.

4. Staten ska stå för kostnaderna för försvararen och målsägandebiträdena.
 

Övrigt

Alex Enocsson ska ersätta staten för kostnaden för provtagning och analys med 4 465 kr.
 

___________________________________
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YRKANDEN M.M. 

Åklagaren har begärt att Alex Enocsson döms för följande gärningar. 

 
1. Våldtäkt  
Alex Enocsson har genomfört en sexuell handling med NN 10 som är 
jämförlig med samlag genom att smeka och med sitt finger penetrera 
målsägandens underliv samt ta målsägandens hand och lägga den på sin 
penis och föra hennes hand fram och tillbaka. Alex Enocsson utnyttjade 
otillbörligt att NN 10 på grund av sömn befann sig i ett hjälplöst 
tillstånd. Det hände den 29 mars 2017 på Aschebergsgatan, Göteborgs 
stad. 
 
Alex Enocsson begick gärningen med uppsåt. 
 
Lagrum: 6 kap 1 § 2 st brottsbalken i sin lydelse före 1 juli 2018  

 
 

2. Försök till våldtäkt 
Alex Enocsson har genom att smeka NN 11:s underliv innanför 
kläderna, beröra hennes underliv med sin penis och försökt att penetrera 
henne underliv med sin penis, försökt genomföra ett vaginalt samlag 
med målsäganden. Alex Enocsson utnyttjade otillbörligt att NN 11 på 
grund av sömn befann sig i ett hjälplöst tillstånd. Det hände någon gång 
mellan den 24 juni 2017 och den 25 juni 2017 på Hamburgsund, Tanums 
kommun. 
 
Fara för att brottet skulle fullbordas fanns eller var endast på grund av 
tillfälliga omständigheter utesluten.  
 
Alex Enocsson begick gärningen med uppsåt. 
 
Lagrum: 6 kap 1 § 2 st och 15 § 1 st brottsbalken i sin lydelse före 1 juli 
2018 samt 23 kap 1 § brottsbalken  
 
3. Våldtäkt 

Alex Enocsson har genomfört ett vaginalt samlag med NN 7 som inte 

deltog frivilligt. Alex Enocsson utnyttjade otillbörligt att NN 7 på grund 

av sömn befann sig i en särskilt utsatt situation. Det hände den 1 

september 2018 på Stora Gårda, Göteborgs stad. 

 

Alex Enocsson begick gärningen med uppsåt. 

5



   

GÖTEBORGS TINGSRÄTT 
 
Avdelning 5 

DOM 
2021-08-13 

Mål nr: B 1985-21 
 

 
 
 
 

Lagrum: 6 kap 1 § 1 st 1 men och 3 men 2 p brottsbalken 

  

4.1 Våldtäkt  

Alex Enocsson har genomfört ett vaginalt samlag och annan sexuell 

handling som är jämförlig med samlag med NN 12 som inte deltog 

frivilligt. Alex Enocsson utnyttjade otillbörligt att NN 12 på grund av 

sömn befann sig i en särskilt utsatt situation. Det hände den 29 

september 2019 på Hagelyckegatan, Göteborgs stad. 

 

Alex Enocsson begick gärningen med uppsåt. 

 

Lagrum: 6 kap 1 § 1 st 1 men och 3 men 2 p brottsbalken 

 

4.2 Sexuellt ofredande  

Alex Enocsson har ofredat NN 12, på ett sätt som kunde förväntas 

kränka NN 12:s sexuella integritet, genom att efter händelsen ovan i 

åtalspunkten 4.1 få utlösning i målsägandens ansikte. Det hände den 29 

september 2019 på Hagelyckegatan, Göteborg, Göteborgs stad. 

 

Alex Enocsson begick gärningen med uppsåt. 

 

Lagrum: 6 kap 10 § 2 st brottsbalken 

  

5. Våldtäkt  

Alex Enocsson har genomfört ett vaginalt samlag och annan sexuell 

handling som är jämförlig med samlag med NN 1 genom att genomföra 

ett oralt samlag med sin penis med målsäganden som inte deltog frivilligt. 

Alex Enocsson utnyttjade otillbörligt att NN 1 till följd av sömn 

och/eller berusning befann sig i en särskilt utsatt situation. Det hände 

den 4 februari 2021 på Ulfsparregatan, Göteborgs stad. 

 

Alex Enocsson begick gärningen med uppsåt. 
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Lagrum: 6 kap 1 § 1 st 1 men och 3 men 2 p brottsbalken 

  

6.1 Narkotikabrott  

Alex Enocsson har olovligen innehaft 0,51 gram kokain, 0,76 gram 

cannabisharts och 0,15 gram tetrahydrocannabinol, som är narkotika. 

Det hände den 4 februari 2021 på Ulfsparregatan och Ernst Fontells 

plats, Göteborgs stad. 

 

Alex Enocsson begick gärningen med uppsåt. 

 

Lagrum: 1 § 1 st 6 p narkotikastrafflagen (1968:64) 

 

6.2 Ringa narkotikabrott 

Alex Enocsson har olovligen använt klonazepam, som är narkotika. Det 

hände den 4 februari 2021 eller några dagar dessförinnan i Göteborgs 

stad eller på annan plats i landet. 

  

Alex Enocsson begick gärningen med uppsåt. 

 

Lagrum: 1 § 1 st 6 p och 2 § narkotikastrafflagen (1968:64) 

 

Åklagaren har i anslutning till åtalspunkterna 6.1 och 6.2 begärt att beslagtagen 

narkotika förverkas från Alex Enocsson enligt 6 § narkotikastrafflagen. Åklagaren har 

vidare upplyst att kostnaden för provtagning och analys uppgått till 4 465 kr.  

 

NN 1, dvs. Sekretess MA, som biträder åtalet, har i anslutning till åtalspunkt 5 begärt 

att Alex Enocsson ska betala skadestånd till henne med 115 000 kr plus ränta enligt 6 § 

räntelagen från den 4 februari 2021 till dess betalning sker, varav 100 000 kr avser 

kränkning och 15 000 kr avser sveda och värk. 

 

NN 11, dvs. Sekretess MB, som biträder åtalet, har i anslutning till åtalspunkt 2 begärt 

att Alex Enocsson ska betala skadestånd till henne med 60 000 kr plus ränta enligt 6 § 
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räntelagen från den 25 juni 2017 till dess betalning sker, varav 50 000 kr avser 

kränkning och 10 000 kr avser sveda och värk.  

 

NN 7, dvs. Sekretess MC, som biträder åtalet, har i anslutning till åtalspunkt 3 begärt 

att Alex Enocsson ska betala skadestånd till henne med 115 000 kr plus ränta enligt 6 § 

räntelagen från den 1 september 2018 till dess betalning sker, varav 100 000 kr avser 

kränkning och 15 000 kr avser sveda och värk. 

 

NN 10, dvs. Sekretess MD, som biträder åtalet, har i anslutning till åtalspunkt 1 

begärt att Alex Enocsson ska betala skadestånd till henne med 115 000 kr plus ränta 

enligt 6 § räntelagen från den 29 mars 2017 till dess betalning sker, varav 100 000 kr 

avser kränkning och 15 000 kr avser sveda och värk.  

 

NN 12, dvs. Sekretess ME, som biträder åtalet, har i anslutning till åtalspunkt 4.1 och 

4.1 begärt att Alex Enocsson ska betala skadestånd till henne med 140 000 kr plus 

ränta enligt 6 § räntelagen från den 29 september 2019 till dess full betalning sker, 

varav 100 000 kr avser kränkning under åtalspunkt 4.1, 25 000 kr avser kränkning 

under åtalspunkt 4.2 och 15 000 kr avser sveda och värk i anledning av brottet under 

åtalspunkt 4.1. 

 

DOMSKÄL 

 

Åtalspunkt 1 

 

Alex Enocsson har bestritt ansvar för våldtäkt. Han har medgett att han vid händelsen 

kort hånglat med Sekretess MD men han har förnekat att han otillbörligt utnyttjat 

målsäganden eller att målsäganden befunnit sig i ett hjälplöst tillstånd eftersom hon var 

vaken.  

 

Utredningen 

 

Alex Enocsson har hörts. 
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På åklagarens begäran har Sekretess MD (i fortsättningen kallad MD) hörts som 

målsägande. Vittnesförhör hållits med Kajsa Wallman, Axel Johansson och Hampus 

Andersson. Åklagaren har som skriftlig bevisning lagt fram skärmdumpar med sms och 

fotografi samt skärmdumpar med meddelanden mellan MD och Sekretess MB. 

Genom utredningen har följande framkommit. 

 

Alex Enocsson och MD var vid tiden för händelsen vänner sedan ca två år tillbaka. 

Parterna var del av ett större umgänge och umgicks ofta tillsammans i grupp vid 

tillfället. Under 2017 gick de på samma skola. Under kvällen till den 29 mars 2017 var 

MD tillsammans med vänner, däribland Alex Enocsson, på en studentskiva med 

maskeradtema. Efter skivan var det meningen att hennes vän, Sekretess MB, och Alex 

Enocsson skulle sova över hemma hos henne. Sekretess MB försvann emellertid under 

kvällen och trots flera sms kunde MD inte få tag i henne.  

 

MD var vid den aktuella tidpunkten 17 år gammal. Hon polisanmälde händelsen den 

12 februari 2021. 

 

De hörda personerna har uppgett i huvudsak följande.  

 

MD: Sedan MB försvunnit kände hon sig inte bekväm med att ensam sova med Alex 

Enocsson. De har aldrig hånglat och hon har inte haft något intresse för honom. När 

de kom hem till henne tog hon på sig sin pyjamas och sa god natt till Alex Enocsson. 

Båda hade druckit och hon somnade fort. Hon sov på sidan och vaknade av att Alex 

Enocsson hade sin hand innanför hennes pyjamas. Först tog han på hennes trosor men 

sedan flyttade han undan dem. Han masserade runt och i hennes underliv. Även om 

hon inte närmare minns vad som hade hänt under studentskivan blev hon klarvaken 

och chockad. Hon undrade vad som hände och varför han gjorde så när hon sov. Hon 

rörde på sig och gav ifrån sig ett snarkljud för att få Alex Enocsson att förstå att hon 

sov. Han stoppade då in ett finger i hennes underliv. Det kändes som att stoppa in en 

tampong. Hon var fortfarande i chock och sa inget. För att få honom att sluta försökte 

hon få honom att förstå att hon sov. Till slut vände hon sig så han inte längre kom åt. 
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Hon tänkte att han väl ändå hade förstått att det var över. Det kändes lugnt och hon 

somnade om. Hon låg då på sidan med ansiktet mot Alex Enocsson. Hon vaknade på 

nytt när hon kände att han tog tag i hennes handled, placerade den på sin penis och 

drog handen upp och ner. Inte heller nu visste hon hur hon skulle reagera och blev 

närmast mer chockad än tidigare. Efter 30 eller 40 sekunder "vaknade" hon till, ryckte 

bort handen och frågade "vad håller du på med?". Hon minns inte om han lät bli att 

svara eller svarade "inget". Efteråt låg hon vaken en stund för att försöka "greppa" vad 

som hade hänt. Morgonen därpå kunde hon fortfarande inte ta in händelsen och 

bestämde sig för att inte tänka mer på saken. Hon visste inte vad hon skulle göra, det 

var särskilt jobbigt eftersom de var vänner. Ingen av dem tog upp saken och hon 

skickade sms till Sekretess B för att höra vad hon gjorde och när hon skulle komma. 

När Sekretess B anslöt på morgonen gick de till skolan. Efter händelsen tog hon i 

någon mån avstånd från Alex Enocsson men ville inte göra det på ett uppenbart sätt. 

Hon ville inte att han skulle förstå att hon visste vad som hade hänt och fortsatte 

därför att umgås med honom i gemensamma sammanhang.  

 

Hon berättade om händelsen för Sekretess B först efter det att Sekretess B själv hade 

råkat ut för ett övergrepp av Alex Enocsson senare samma år. Några dagar efter 

övergreppet mot Sekretess MB var de ute och promenerade och hon märkte att det var 

något som var fel. Sekretess MB berättade om övergreppet hon utsatts för. Hon kände 

skuld, om hon själv hade berättat för Sekretess MB hade det förmodligen inte hänt 

henne. Vid det tillfället pratade de inte om att göra en polisanmälan. Hon har även, 

kortfattat, berättat om händelsen för Kajsa Wallman, en tidigare kollega. Det var i 

samband med att hon hade råkat ut för en liknande händelse som den med Alex 

Enocsson. Utöver detta har hon inte berättat för andra om händelsen när den 

inträffade. Då liksom nu tyckte hon att det var pinsamt att prata om händelsen. 

Dessutom var de ju vänner och hon ville inte att andra i deras umgängeskrets skulle 

behöva välja sida. Hon var också rädd för att bli misstrodd. Idag är det annorlunda, 

hon är äldre. Hon har berättat om händelsen för sin pappa och de andra målsägandena 

men detta är första gången hon berättar i detalj om vad hon utsattes för. Hon 

polisanmälde händelsen sedan hon fått reda på att andra har gått igenom liknande, eller 

värre händelser. 
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Genom en gemensam vän, Hampus Andersson, fick hon reda på att Alex Enocsson 

var häktad. Hon är nära vän med Sekretess MB och Sekretess MC. Hon berättade för 

Sekretess MB som därefter berättade för Sekretess MC. Senare pratar de alla tre per 

telefon och bestämde sig för att göra varsin polisanmälan. De berättade för varandra i 

stora drag om vad som hänt men inga detaljer. Sekretess MA har hon träffat på fester 

och de har blivit vänner men inte umgåtts ensamma. De har inte pratat om det de råkat 

ut för utan enbart haft kontakt om processuella frågor. Hon kände inte alls till 

Sekretess ME innan den rättsliga processen inleddes.  

 

Alex Enocsson kontaktade henne när han första gången hade släppts från häktet. Hon 

fick panik och trodde att han var i hennes närhet. Hon trodde att han visste att det var 

hon som hade anmält honom. 

 

Tidigare har hon kunnat trycka bort minnet av händelsen men under de senaste 

månaderna, när hon behövt gå igenom det mer i detalj, har det varit jobbigt och hon 

har fått stöd av kurator. 

 

Alex Enocsson: Det har tidigare varit flörtigt mellan honom och MD men han minns 

inte om de hade hånglat före händelsen. Vid 02-tiden tog de en taxi hem till 

målsäganden. De hånglade lite, en kyss eller så, han minns inte vem av dem som tog 

initiativet. Därefter avbröt målsäganden och hänvisade till att hon ”inte vill göra något 

mer med risk att det ska påverka deras vänskapsrelation”. Då vände de sig om och 

somnade. Dagen därpå gick de tillsammans med Sekretess B till skolan. 

Kort efter det att han släppts från häktet fick han reda på att MD hade polisanmält 

honom. Någon dag senare ringde han henne enbart för att kontrollera om detta 

stämde.  

 

Kajsa Wallman: Hon lärde känna Sekretess D under 2015 eller 2016 då de arbetade på 

samma arbetsplats. Vid ett tillfälle under sommaren 2017 berättade Sekretess D om 

händelsen med Alex Enocsson. Hon minns samtalet väl och hon minns även mannens 

namn trots att hon inte kände denne. Hon la namnet på minnet för att själv inte råka ut 
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för något liknande. MD berättade att hon sov då Alex Enocsson förde in sina fingrar i 

henne. Genom MD:s kroppsspråk förstod hon att MD inte var bekväm med att prata 

om händelsen och hon nämnde även att hon inte hade berättat om detta för någon 

annan. 

 

Axel Johansson har inte lämnat några närmare uppgifter om denna händelse. 

 

Hampus Andersson: MD är en av hans äldsta och närmaste tjejkompisar. De har känt 

varandra i över fem år och har alltid kommit bra överens. Han känner även Sekretess 

MB och Sekretess MC, de har umgåtts mycket och gått på samma skola. Sekretess MA 

känner han mindre bra och Sekretess ME känner han endast till. 

 

Han tog kontakt med MD när Alex Enocsson hade häktats första gången. Några dagar 

senare berättade hon att Alex Enocsson hade antastat henne genom att föra hennes 

hand mot hans penis när de låg i hennes säng. Enligt vad hon berättade hade hon sagt 

ifrån flera gånger och till slut lagt sig i soffan. Hon var nervös under samtalet och 

nämnde att hon hade funderat över vilken sida han skulle ta. Först blev han något 

irriterad eftersom Alex Enocsson är en nära vän. De senaste två åren har de umgåtts i 

princip varje dag. MD frågade vad hon borde göra. Hon berättade att hon inte var 

ensam om att ha råkat ut för liknande händelser, även Sekretess MB och Sekretess MC 

hade också utsatts för övergrepp. Vidare berättade hon att hon känt stor skam och inte 

vetat hur hon skulle agera eftersom de alla ingår i en större umgängeskrets.  

 

Allmänt om bevisvärdering 

 

För en fällande dom i mål om sexualbrott krävs det, precis som beträffande övriga 

brottmål, att domstolen genom den utredning som lagts fram finner det ställt utom 

rimligt tvivel att den tilltalade har gjort sig skyldig till det som åklagaren påstår har hänt. 

Rimliga hypoteser som ger alternativa förklaringar till ett händelseförlopp ska kunna 

uteslutas. Ofta saknas det direkta vittnesiakttagelser och teknisk bevisning men en 

trovärdig utsaga från en målsägande kan, i förening med vad som i övrigt kommit fram 

i målet - t.ex. om målsägandens beteende efter händelsen - vara tillräckligt för en 
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fällande dom. Även utan en alltigenom trovärdig utsaga från målsäganden kan en 

fällande dom komma ifråga. Det förutsätter dock att utsagan stöds av stark bevisning 

av annat slag. (Se bl.a. NJA 2009 s. 447 I och II, NJA 2020 s. 671 och NJA 2017 s. 

3161 och II.)  

 

Högsta domstolen har angett ett antal kriterier som kan vara behjälpliga vid 

bedömningen av utsagorna (se NJA 2010 s. 671 p. 8). Kriterierna har analyserats av 

sakkunniga och slutsatserna i analysen är bl.a. att det förhållandet att en utsaga är klar, 

lång och detaljrik ofta kan vara tecken på att den är sann, medan det saknas egentligt 

stöd för att anse att konstansbrister (i bemärkelsen att lägga till eller ta bort 

information) är ett kriterium på bristande tillförlitlighet. Det finns dock anledning att 

vara observant på att kriterierna kan vara svåra att använda vid bedömning av utsagor 

från personer som av olika skäl har en bristande förmåga att uttrycka sig muntligen. (Se 

Per Anders Granhag m.fl. i SOU 2017:7 bilaga 7, s. 209 ff., jfr även t.ex. Lena Schelin, 

Bevisvärdering av utsagor i brottmål 2006, s. 403 ff.)  

 

I våldtäktsmål bygger bevisningen, utöver parternas berättelser, inte sällan på att 

målsäganden efter händelsen berättat om den för andra personer som hörs som 

vittnen. Det är då inte i egentlig mening fråga om utredning som tar sikte på den 

påstådda gärningen eftersom vittnena inte gjort några egna iakttagelser av själva 

händelsen. Sådana uppgifter kan emellertid tillsammans med vittnenas egna iakttagelser 

av exempelvis målsägandens beteende och reaktioner efter händelsen i vissa fall utgöra 

ett indirekt stöd för målsägandens berättelse. (Jfr Helena Sutorius, Bevisprövning vid 

sexualbrott, 2 uppl. 2014 omarbetad och uppdaterad av Christian Diesen, s. 111.) 

Beträffande åtalspunkt 1 står ord mot ord när det gäller frågan vad som hände när MD 

och Alex Enocsson var hemma hos MD.  

 

Åklagarens bevisning består i huvudsak av MD:s uppgifter. MD var 17 år gammal vid 

händelsen. Hon har, trots sin unga ålder och trots att målet handlar om saker som det 

kan vara känsligt att prata om, lämnat en lång, levande berättelse som varit 

sammanhängande och rik på detaljer. Uppgifterna har varit nyanserade. Berättelsen 

innehåller flera detaljer som tyder på att den är självupplevd. Det har inte framstått 
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som om hon försökt överdriva någonting för att få det hela att verka värre än det var. 

Det allmänna intrycket är tvärtom att hon har berättat väldigt rakt och uppriktigt om 

hur hon upplevde situationerna under natten. Ingenting har heller framkommit som 

tyder på att hon skulle ha något motiv att anklaga Alex Enocsson för något som han 

inte gjort. MD:s uppgifter om att Alex Enocsson utsatte henne för sexuella beröringar 

stöds av det som hennes kompisar har berättat. Sammantaget anser tingsrätten att MD 

har gjort ett mycket trovärdigt intryck och att de uppgifter som hon lämnat, och som 

vinner stöd av den övriga bevisningen, är tillförlitliga. 

 

När det gäller åtalspunkt 1 är det alltså genom MD:s uppgifter visat att han smekt och 

med sitt finger penetrerat hennes underliv. Det är också klarlagt att Alex Enocsson 

tagit målsägandens hand och lagt den på sin penis och fört handen fram och tillbaka. 

Det är vidare klarlagt att MD sov vid tillfället och att Alex Enocsson otillbörligt 

utnyttjade att hon då befann sig i ett hjälplöst tillstånd.  

 

Frågan är då om Alex Enocssons uppgifter leder till någon annan bedömning? Alex 

Enocsson har medgett att han och MD hånglade kort innan de skulle sova. Hans 

berättelse har varit kortfattad vilket i och för sig är naturligt eftersom han menar att 

ingenting av det som MD berättat om har ägt rum. Tingsrätten anser emellertid inte att 

det som Alex Enocsson har uppgett förtar värdet av åklagarens bevisning på ett sådant 

sätt att det finns anledning att göra någon annan bedömning än den som gjorts ovan. 

Det måste genom MD:s uppgifter och hennes reaktion vid tillfället anses klarlagt att 

hon sov när Alex Enocsson började agera sexuellt mot henne. Det kan inte anses 

sannolikt att någon missuppfattar en sovande person som vaken och intresserad av en 

ömsesidig sexuell aktivitet. Uppenbarligen måste i själva verket Alex Enocsson varit 

den aktive vid händelsen. Tingsrätten anser därför att han måste ha haft uppsåt i 

straffrättslig mening till att MD på grund av sömn befann sig i hjälplöst tillstånd. Alex 

Enocsson ska därför dömas för våldtäkt i enlighet med åklagarens påstående.  
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Åtalspunkt 2 

 

Alex Enocsson har förnekat gärningen. Han har bekräftat att han har berört 

målsägandens underliv och att hon samtidigt rörde honom. Han har förnekat att han 

skulle ha försökt penetrera Sekretess MB och gjort gällande att målsäganden var vaken 

och att hon därför inte befunnit sig i ett hjälplöst tillstånd. 

 

Utredningen 

 

Alex Enocsson har hörts. 

 

På åklagarens begäran har Sekretess MB (i fortsättningen kallad MB) hörts som 

målsägande. Vittnesförhör har hållits med Axel Johansson, Hugo Curry, Samuel 

Kälebo Johansson och Ofelia Gugliotta. Åklagaren har som skriftlig bevisning lagt 

fram skärmdumpar med sms mellan MB och MD. 

 

Genom utredningen har följande framkommit. 

 

Alex Enocsson och MB var vid tiden för händelsen kompisar och hade lärt känna 

varandra då MB gick i nionde klass. Parterna var del i ett större umgänge och umgicks 

ofta tillsammans i grupp. De umgicks inte på egen hand. Midsommarhelgen 2017 var 

delar av gruppen i området runt Hamburgsund och Hunnebostrand. Man träffades på 

en nattklubb i Fjällbacka och vid stängningsdags begav sig Alex Enocsson tillsammans 

med bland andra Axel Johansson, Hugo Curry, Samuel Kälebo Johansson och MB till 

Alex Enocssons sommarställe i Hamburgsund för att ha en efterfest. Vid läggdags la 

sig de närvarande överallt för att sova. MB delade rum med Alex Enocsson.  

 

MB polisanmälde den 12 februari 2021 en händelse under natten mellan den 24 och 25 

juni 2017.  

 

De hörda personerna har uppgett i huvudsak följande.  
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MB:  Vid läggdags lånade hon ett par badshorts och tog på en tjocktröja. Hon sov i 

samma rum och säng som Alex Enocsson. Det var inte konstigt eftersom de var 

kompisar. De hade aldrig hånglat och det hade inte varit någon flörtig stämning mellan 

dem. Hon var fortfarande berusad och somnade. Hon minns inte vad som väckte 

henne men hon tror att Alex Enocsson runkade mot henne. Hon låg på rygg och 

kände att hans penis var hård. Det var obehagligt och hon satte sig på sängkanten och 

grät. Alex Enocsson bad om ursäkt och sa att "trodde att hon var med på det på något 

sätt". Efteråt la hon sig på nytt och somnade om. Senare vaknade hon på nytt, denna 

gång av Alex Enocssons hårda penis mot hennes underliv utanpå trosorna. Hon tror 

inte att han hade något på sig eftersom hon kunde känna hans penis. Han hade fört in 

sin penis innanför byxbenet på badshortsen hon hade på sig. Om hon inte hade vaknat 

är hon säker på att han hade fört in den i hennes underliv. Hon hamnade i chock, 

började gråta och rusade ut ur rummet. Hon lämnade huset och sprang ner mot havet. 

Det kändes som om hon ville dö. Några killar från huset kom ut men hon var så ledsen 

att hon hade svårt att prata. Killarna körde senare hem henne till Sekretess MC i 

Hunnebostrand.  

 

Dagen efter ringde Samuel Kälebo Johansson. Alex Enocsson fanns i bakgrunden men 

sa inget. Hon förstod att killarna hade blivit arga och undrat varför hon blivit ledsen. 

Samuel Kälebo Johansson lät arg och hotfull och påstod att hon hade anklagat Alex 

Enocsson för att ha våldtagit henne. Hon orkade inte prata om saken utan bad bara 

om ursäkt. Samuel Kälebo Johansson har inte varit någon särskilt bra vän och hon tror 

inte han tycker om henne. 

 

Hon har inte haft någon relation med Jakob.  

 

Någon vecka efter händelsen träffade hon MD och berättade då för henne. Samtidigt 

berättade även MD om det övergrepp Alex Enocsson utsatt henne för. Polisanmälan 

kom då inte på tal utan de förhöll sig till händelserna som om de aldrig hade inträffat. 

Senare, efter samtal med Sekretess MC och MD, bestämde hon sig för att polisanmäla 

händelsen. Hon känner inte Sekretess ME och vet endast vem Sekretess MA är genom 

en gemensam bekant.  
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Efter händelsen har hennes relation till Alex Enocsson varit till synes oförändrad. Hon 

har försökt glömma allt och låtsas som ingenting. Hon kan ha gillat hans inlägg på 

sociala medier eftersom det inte är något konstigt med det. De har många 

gemensamma vänner och hon ville inte att andra skulle prata om det. De har inte 

umgåtts själva. Hon har tagit initiativ till att träffa Alex Enocsson så som hon tidigare 

gjorde. Efter polisanmälan har hon och Alex Enocsson inte haft någon kontakt.  

Dagen efter händelsen var hemsk, hon försökte tänka tillbaka lite på vad som hade 

hänt. Därefter försökte hon radera det hela, inte tänka på eller prata om det. Tiden 

efter polisanmälan har varit jobbig, det är jobbigt att prata om det och förklara vad 

som hänt. Hon gråter ofta och upplever det nästan värre nu när hon måste tänka på 

detaljer och svara på frågor om händelsen. 

 

Alex Enocsson: Han och MB hade tidigare, vid något tillfälle, hånglat och de har även 

haft en sexuell relation. Under natten delade han och MB säng. Han tror att han hade 

tagit på sig mjukisshorts och t-shirt. De börjar hångla direkt när de la sig på sängen. 

Han minns inte vem som tog initiativet. De smekte varandras kroppar och kön. Efter 

en stund började MB gråta. Han försökte trösta henne men hon lämnade rummet. Han 

ville inte tränga sig på utan stannade i huset och talade med en annan kompis innan 

han la sig på nytt. Morgonen därpå fick han höra att MB hade åkt till Hunnebostrand. 

Han skickade sms till henne för att fråga hur hon mådde och om vad som hade hänt. 

Hon svarade inte men ringde senare och bad om ursäkt.  De kan också ha pratat senare 

under dagen per telefon tillsammans med Samuel Kälebo Johansson. 

 

Vid den här tiden hade hon någon sorts relation med Jakob och möjligen kan hennes 

reaktion ha berott på detta. Om Axel Johanson frågade honom varför Sekretess B 

blivit ledsen och vad som hänt svarade han nog att han inte visste.  

 

När han fick reda på att MB hade gjort en polisanmälan ringde han henne eftersom 

han trodde att det var ett skämt. De har varit goda vänner både innan och efter 

händelsen. 
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Axel Johanson: Han känner Alex Enocsson sedan de var barn. De har gått på samma 

grundskola, har många gemensamma kompisar och har spelat i samma lag. Han känner 

MB, Sekretess MC och MD sedan tiden i gymnasiet, de har umgåtts tillsammans i en 

större umgängeskrets och gått på fester tillsammans. Sekretess ME känner han ytligt 

och först på senare tid via Tinder. 

 

Tidigt på morgonen, gissningsvis vid 05-tiden, gick han och la sig. Före det hade Alex 

Enocsson försvunnit upp till övervåningen tillsammans med MB. Han vet inte om de 

gick upp tillsammans eller var för sig. Det var ingen dålig stämning då. Han sov i ett av 

rummen på övervåningen, han var ganska trött och skulle köra dagen därpå. Efter 

kanske två eller tre timmar hörde han oväsen och mötte MB. Hon var märkbart ledsen 

och upprörd. Hon grät och höll händerna för ansiktet. Han visste att hon hade sovit 

tillsammans med Alex Enocsson. Han ställde några frågor men tänkte sedan att hon 

kanske inte ville prata. De var då inte särskilt nära vänner och han bestämde sig för att 

finnas till hans och försöka trösta MB som ville tillbaka till Hunnebostrand. Hugo 

Curry anslöt och de bestämde sig för att köra henne dit. Hugo Curry följde med och på 

vägen tillbaka pratar de lite om vad som kunde ha hänt. Hugo Curry sa att inte han 

heller hade frågat henne rakt ut om vad som hänt.  

 

När han frågade han Alex Enocsson om varför Sekretess B hade varit ledsen svarade 

denna att inte heller han förstod vad som hade hänt. Dessutom var Alex Enocsson en 

nära vän sedan lång tid tillbaka. Han förstår att det kan ha varit svårt för någon att ta 

upp en sådan här sak med just honom. 

 

Allteftersom har han fått en bild av vad det var som hände men vet fortfarande inte 

exakt vad. Han kontaktar MB när han nås av ryktet om vad som ska ha hänt. Genom 

ett meddelande på Instagram ville han ge sitt stöd och visa att hon inte var ensam i 

detta. Någon gång i februari/mars 2021 åkte han och Hampus Andersson åkte bil när 

Sekretess MB, Sekretess MC och Sekretess MD hörde av sig och bad om skjuts. Under 

den bilturen var första gången han hörde någon av dem prata om övergreppen de 

utsatts för och fick höra deras syn på saken. Han fick inga detaljer om 

händelseförloppen utan samtalet bestod främst i att höra hur de mådde och vad som 
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hände. Vid detta tillfälle fick han också bekräftat att samtliga tre hade polisanmält Alex 

Enocsson, tidigare hade han enbart hört rykten om det.  

 

Alex Enocsson har ringt honom efter att han släpptes från häktet. Han gav inte honom 

chansen att berätta hur han hade haft det och gav endast sin analys av vad som skett.  

Hugo Curry: Han känner Sekretess MB känner varandra genom andra kompisar. De 

gick på samma gymnasieskola och gick på samma fester. Han lärde känna Alex 

Enocsson något år innan de började gymnasiet och sen gick även de på samma skola.  

Midsommar 2017 spenderades i Alex Enocssons sommarhus i Hamburgsund. De var 

några killar som åt middag där innan de åkte till Bryggan i Fjällbacka. När stället 

stängde åkte de tillbaka till Hamburgsund för att ha efterfest. Några av killarna åkte i 

förväg, han tror även att Sekretess MB och Sekretess MD var med. Det blev en sen 

kväll och läggdags. Han lade sig för att sova på soffan. Han tror att Sekretess MB redan 

gått och lagt sig eftersom han var kvar uppe sist av alla. Det var ljust ute och just precis 

innan han skulle somna kom hon nedrusande för trappan och sprang ut från huset. 

Axel Johanson vaknade och gick efter. De tittade på varandra och förstod inte vad som 

hänt. Axel Johanson gick ut till Sekretess MB som var väldigt ledsen. Hon grät och han 

försökte trösta henne. Hon sa inget om varför hon var så ledsen. De var därute i ca. 30 

minuter innan Axel Johanson och han kom fram till att de skulle köra hem henne till 

Sekretess MCs hus i Hunnebostrand. Hon var så ledsen att de inte visste vad de skulle 

ta sig till. Innan de åkte väckte de Sekretess MD och frågade om hon ville åka med 

men hon ville sova vidare. 

 

Han och Axel Johanson pratade om att de inte kunde förstå hur någon kunde vara så 

ledsen. Det var ingen som förstod vad som hade hänt. Axel Johanson frågade Alex 

Enocsson om vad som hade hänt men han minns inte vad de fick för svar. Att de 

frågade just Alex Enocsson berodde på att de förstod att Sekretess MB sovit i samma 

rum som honom och då var det rimligt att ställa frågan till honom. Han minns att det 

var väldigt dålig stämning mellan dem och Alex Enocsson och att alla undrade vad 

som hade hänt. 
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Samuel Kälebo Johansson: Han känner MB sedan gymnasietiden. De har ingen 

personlig relation utan har träffats på större sociala tillställningar. Alex Enocsson är en 

av hans närmsta barndomsvänner.  

 

MB följde med till Alex Enocssons landställe i Hamburgsund tillsammans med en eller 

två av hennes kompisar. När han vaknade dagen därpå var Axel Johansson märkbart 

upprörd. Axel Johansson berättade att Sekretess B hade varit väldigt ledsen och att han 

trodde att något hade hänt som inte borde ha hänt. Han trodde också att Alex 

Enocsson hade gjort MB illa på något sätt. Senare under dagen pratade han i enrum 

med Alex Enocsson som lovade att inget hade hänt och att han inte förstod MB:s 

reaktion. Det är möjligt att Alex Enocsson berättade att han hade försökt ha sex med 

henne men att hon inte ville. Trots Alex Enocssons löfte kände han viss misstro och 

bestämde sig för att själv ringa MB för att höra hennes version. Alex Enocsson satt 

bredvid under samtalet. När han frågade vad som hänt och om Alex Enocsson hade 

gjort något svarade MB att så inte var fallet. Han nämnde då att "det är dumt att hon 

går omkring och pratar om det". Han vill nämligen minnas att Axel Johanson eller 

Hugo Curry hade sagt att MB under bilfärden på natten hade sagt att något hade hänt.  

 

Ofelia Gugliotta: Hon och Sekretess B har gått på samma skola och de är idag nära 

vänner. 2017 var de också vänner men inte lika nära. Genom gemensamma vänner har 

hon lärt känna Alex Enocsson.  

 

Midsommar 2017 firade hon i Hunnebostrand. Under kvällen besökte hon en 

nattklubb i Fjällbacka tillsammans med bland andra MB. Hon sov därefter över hos sin 

dåvarande pojkvän i Fjällbacka. Dagen efter fick hon skjuts till Hunnebostrand. Där 

träffade hon MB som var tystlåten och nedstämd. Medan de städade före hemfärden 

frågade hon MB varför hon var där men inte Sekretess MD. MB svarade att hon hade 

åkt till Hunnebostrand eftersom Alex Enocsson hade varit obehaglig mot henne och 

att hon inte hade velat sova över där. Hon tyckte det var konstigt att MB hade åkt till 

Hunnebostrand mitt i natten utan att Sekretess MD hade följt med och det var därför 

hon frågade. Sekretess B ville inte prata mer om saken och de har inte tagit upp det i 

efterhand. 
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Tingsrättens bedömning 

 

MB har berättat att Alex Enocsson har utsatt henne för de handlingar som anges i 

gärningsbeskrivningen. Berättelsen har i huvudsak varit levande och logisk samt i stora 

delar detaljerad. Den har vidare varit fri från påvisbara felaktigheter, motsägelser, 

överdrifter och tvekan i avgörande delar. Även när det gäller övergreppet i sig har hon 

lämnat detaljerade uppgifter och hennes berättelse framstår som självupplevd och 

bedöms vara såväl trovärdig som tillförlitlig. 

 

Stödbevisningen består av de iakttagelser som vittnena Axel Johansson, Hugo Curry, 

Samuel Kälebo Johansson och Ofelia Gugliotta har gjort av MB i nära anslutning 

tillhändelsen samt deras redogörelser för vad MB har berättat. MB:s sinnesstämning 

och uppträdande efter händelsen talar starkt för att något otrevligt har inträffat då hon 

delade sovrum med Alex Enocsson. Vittnenas uppgifter om vad MB har berättat för 

dem överensstämmer till exempel med några av de specifika detaljer som får 

målsägandens berättelse att framstå som självupplevd. Mot denna bakgrund finner 

tingsrätten, vid en sammantagen bedömning, att vittnenas uppgifter ger ett sådant stöd 

åt MB:s berättelse att den ska läggas till grund för bedömningen. 

 

Frågan är därefter om det genom målsägandens berättelse är visat att Alex Enocsson 

har otillbörligt utnyttjat att MB på grund av sömn befann sig i ett hjälplöst tillstånd och 

försökt att genomföra ett samlag med henne. Hon har berättat att, när hon vaknade 

andra gången, uppfattade det som om han hade våldtagit henne om hon inte hade 

vaknat.  

 

Tingsrätten anser att det inte finns någon annan förklaring till Alex Enocssons 

agerande, bestående i att han fört in sin blottade penis innanför målsägandens byxor 

men utanpå hennes trosor, än att han försökte genomföra ett samlag med henne. Han 

har påbörjat utförandet av gärningen genom att föra in sin penis innanför hennes 

byxor och försökspunkten är därmed uppnådd. Fara för brottets fullbordan har 

förelegat och handlandet ska rubriceras som försök till våldtäkt.  
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Åtalspunkt 3 

 

Alex Enocsson har förnekat gärningen. Han har medgett att han genomfört ett vaginalt 

samlag med Sekretess MC som deltog frivilligt. Alex Enocsson har förnekat att han 

otillbörligt utnyttjade Sekretess MC då Sekretess MC var vaken under samlaget.  

Utredningen 

 

Alex Enocsson har hörts. 

 

På åklagarens begäran har Sekretess MC (i fortsättningen kallad MC) hörts som 

målsägande. Vittnesförhör har hållits med Felicia Augustsson och Axel Oltander. 

Åklagaren har som skriftlig bevisning lagt fram skärmdumpar från målsägandens 

telefon. 

 

De hörda personerna har uppgett i huvudsak följande.  

 

MC: hon har gått på samma skola som Alex Enocsson och de har många gemensamma 

vänner. Före händelsen var de ganska bra kompisar. De träffades ofta på fester 

tillsammans med andra och vid ett tillfälle träffades de själva. Det har inte förekommit 

någon sexuell relation eller flörtig stämning mellan dem.  

 

I september 2018 var de ute tillsammans på nattklubb i Göteborg. Det var bestämt att 

fyra personer skulle åka hem till henne för efterfest. Hon och Alex Enocsson tog en 

taxi och de båda andra en annan. De båda andra personerna kom aldrig utan åkte i 

stället hem till sig själva. Det kändes lite konstigt att vara själv hemma med Alex 

Enocsson men eftersom de var kompisar tyckte hon att det ändå var okey. Alex 

Enocsson lånade hennes telefon för att höra av sig till en annan tjej, Emmeline, som 

han egentligen hade velat gå hem med. när Emmeline inte svarade frågade han om han 

fick sova över. De umgicks i någon timma innan de la sig. Under tiden rökte de på 

altanen och talade om Emmeline. Innan de la sig tog hon på sig extra sovkläder och de 

hade var sitt täcke. Hon hade hört talas om att han hade varit äcklig mot MB och hon 
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var därför tydlig mot honom om att de bara skulle sova. Alex Enocsson sov i 

kalsongerna. Hon somnade men vaknade av att han hade sex med henne bakifrån. Han 

hade sin penis i hennes underliv och juckade mot henne. Hon hade på sig sin tröja men 

hennes byxor och trosor var nerdragna till knäna. Hennes första tanke var "vem är det 

som har sex med mig". Hon blev förvirrad och visste inte vad hon skulle göra. Efter 10 

till 15 sekunder låtsades hon vakna och flyttade på sig så att han inte kunde fortsätta. 

Ingen av dem sa något. När han en stund senare somnade gick hon på toaletten. 

Därefter la hon sig på sängen men "halvsov" och vaknade till flera gånger. När hon till 

slut vaknade ville hon att han skulle gå. Hon gick till toaletten och pratade då högt i 

telefon med en kompis så att Alex Enocsson skulle vakna. Han vaknade och gick 

därifrån. Medan han tog på sig skorna i hallen talade han om en fest senare på kvällen 

och sedan sa de bara "hej då". 

 

Hon var med Alex Enocsson och MB under midsommaren 2017. Hon visste att MB 

hade åkt hem i förväg utan henne och Sekretess MD. De var lite arga för det men fick, 

utan närmare detaljer, i efterhand förklaringen att Alex Enocsson hade varit äcklig mot 

MB. 

 

Under morgonen ringde hon till MB men berättade inte vad som hade hänt. Några 

veckor senare berättade Josefin Sintorn att Alex Enocsson, enligt ett rykte, hade 

våldtagit en annan tjej, vilket Josefine Sintorn tyckte var sjukt eftersom Alex Enocsson 

var så snäll. Hon berättade då för Josefin Sintorn om vad hon hade varit med om själv. 

En tid därefter ville Felicia Augustsson gå på en efterfest hos Alex Enocsson. Hon 

förklarade att hon själv inte ville gå dit och gav en kort förklaring till det. Dagen efter 

berättade hon mer men kanske inte helt i detalj om vad som hade hänt. Hon har också 

berättat om händelsen för sin pojkvän. När Alex Enocsson hade häktats berättade hon 

även för MB som då berättat om händelsen i Hamburgsund, vid midsommar 2017. De 

blev båda chockade av varandras berättelser och ringde ganska snart av samtalet. Kort 

därefter ringde Sekretess MD och senare talade alla tre med varandra om vad de skulle 

göra. Efter en halvtimmas samtal bestämde sig Sekretess MD för att göra en 

polisanmälan, vilket även hon själv och MB bestämde sig för att göra.  
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Efter händelsen minskade hennes kontakter med Alex Enocsson. Hon ville dock inte 

att han skulle förstå att hon visste vad som hade hänt, hon ville inte att han skulle veta 

att hon hade vaknat under övergreppet. När han några veckor senare skickade ett sms 

uppfattade hon att han kollade läget. Hon har inte kontaktat Alex Enocsson och hon 

har inte velat att andra skulle känna till händelsen eftersom hon var orolig för att inte 

bli trodd. Hon trodde att många skulle ta Alex Enocssons parti och ville inte bli 

anklagad för att ljuga. 

 

I mars 2021 ringde Alex Enocsson. Hon blev då både rädd och stum. 

Tiden efter händelsen var jobbig även om hon är duktig på att förtränga saker. Hon 

vara orolig för att vara ensam om hon träffade Alex Enocsson på stan eller på någon 

spårvagn eftersom hon inte visste hur hon skulle hantera en sådan situation. I perioder 

har hon mått dåligt även om hon försökt tränga bort händelsen. Det är nu på nytt 

jobbigt då hon måste prata om händelsen, även i detaljer. Dagligen händer saker som 

påminner henne om händelsen. Hon känner sig paranoid, vill inte vara ensam och 

kontrollerar hela tiden om hon har låst dörren. 

 

Alex Enocsson: han tog en taxi hem till Sekretess B tillsammans med henne och 

Sekretess C. De satt på altanen och pratade och rökte innan de, sent på natten, gick till 

sängs. Han minns inte var MB la sig men han och MC la sig i hennes säng. Han minns 

inte varför just de båda sov tillsammans. När de lagt sig hånglade de och hade därefter 

sex i kanske 30 minuter. Båda tog initiativ till detta. I övrigt minns han inte så mycket 

mer än att MC inte sov utan var medveten om vad som hände. Han vet att hon var 

vaken eftersom hon bland annat stönade. När han vaknade dagen därpå promenerade 

han hem.  

 

Han och MC har tidigare skickat meddelanden till varandra men annars har de endast 

umgåtts i en större umgängeskrets. De har tidigare inte haft någon sexuell relation. Det 

kan hända att han skickade sms till Emmeline under kvällen. Han har tidigare haft en 

relation med Emmeline men de var inte tillsammans vid den här tidpunkten.  
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Felicia Augustsson: Hon känner Alex Enocsson genom gemensamma vänner och hon 

lärde känna MC under tiden i gymnasiet.  

 

Vid något tillfälle under hösten 2018 var hon ute tillsammans med MC. Det blev det tal 

om en efterfest som MC inte ville följa med till. Hon minns inte exakt vad anledningen 

var men det hade att göra med Alex Enocsson. På kvällen berättade MC inte så mycket 

med dagen därpå, när de åt lunch, berättade hon att Alex Enocsson hade haft sex med 

henne då hon sov. MC sa att hon hade blivit chockad och att hon bara hade velat 

somna om. Under samtalet var MC väldigt låg, tillbakadragen och ledsen.  

 

Såvitt hon känner till har MC och Alex Enocsson aldrig haft ihop det. 

 

Axel Oltander: Han känner inte Alex Enocsson men har varit tillsammans med MC 

sedan sommaren 2019. När de blivit tillsammans berättade MC för honom om en 

händelse då hon hade varit på krogen med vänner och att några sedan skulle följa med 

henne hem för en efterfest. Det blev dock bara hon och Alex Enocsson. När de kom 

hem bytte hon om eftersom hon visste att Alex Enocsson hade varit "äcklig" mot en 

av hennes kompisar. När de hade gått och lagt sig vaknade MC av att Alex Enocsson 

hade sex med henne. Hennes byxor var neddragna till knäna. MC berättade att hon låg 

på sidan och då hon rörde sig ska mannen ha slutat. Efter det halvsov hon till dess hon 

gick upp på toaletten och ringde en kompis. Enligt MC ska mannen då ha gått hem. 

MC var tillbakadragen och ledsen när hon berättade för honom men han tror att hon 

kände förtroende för honom och att hon kanske inte hade berättat för någon annan 

tidigare. Det märktes att hon tyckte det var jobbigt att prata om händelsen. Han 

uppmanade henne att polisanmäla händelsen och han tror att MC vågade göra det först 

när flera personer samtidigt gjorde anmälningar.  

 

Tingsrättens bedömning 

 

Bestämmelsen om våldtäkt i 6 kap. 1 § brottsbalken ändrades den 1 juli 2018. Enligt 

den nya lydelsen döms den som, med en person som inte deltar frivilligt, genomför ett 

samlag eller annan sexuell handling som är jämförlig med samlag, för våldtäkt. Vid 
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bedömningen av om ett deltagande är frivilligt eller inte ska det särskilt beaktas om 

frivillighet har kommit till uttryck genom ord eller handling eller på annat sätt. En 

person kan aldrig anses delta frivilligt om gärningsmannen otillbörligt utnyttjat 

personen som på grund av t.ex. medvetslöshet, rädsla, berusning, sjukdom eller andra 

fysiska och psykiska tillstånd eller annars med hänsyn till omständigheterna befinner 

sig i en särskilt utsatt situation.  

 

Av förarbetena till bestämmelsen om våldtäkt framgår att de situationer som räknas 

upp som exempel på när en person befinner sig i en särskilt utsatt situation är sådana 

där personen saknar eller har begränsade möjligheter att freda sin sexuella integritet. 

En person som sover kan inte ge uttryck för något val att delta och kan därmed inte 

anses delta frivilligt. Situationer där personerna känner varandra och det inte är 

främmande för dem att väcka varandra med sexuella närmanden omfattas dock inte 

(prop. 2017/18:177 s. 40).  

 

MC har lämnat en detaljerad och sammanhängande berättelse. Den har varit 

konsekvent och saknat tecken på överdrifter. Hon har framstått som samlad och 

återhållsam och det har inte framkommit något som ger anledning att anta att hon 

sanningslöst skulle anklaga Alex Enocsson för brott. Tingsrätten bedömer hennes 

berättelse som trovärdig. MC:s uppgifter om vad hon gjorde och hur hon mådde efter 

den påstådda gärningen får stöd av såväl Felicia Augustssons som Axel Oltanders 

berättelser. De har var för sig berättat att målsäganden nämnt händelsen och att hon då 

var påtagligt känslomässigt berörd. Vad Felicia Augustsson och Axel Oltander har 

uppgett om vad målsäganden berättade för dem, vid telefonsamtal direkt efter att hon 

lämnade Alex Enocssons bostad, ger därtill ett indirekt stöd för målsägandens 

uppgifter. MC har varit tydlig och måttfull i sin berättelse och det har inte framkommit 

något som ger skäl att ifrågasätta hennes uppgifter. Dessa vittnesuppgifter leder till att 

tingsrätten finner att målsägandens berättelse får sådant stöd i övrig utredning som 

åklagaren presenterat att den ska läggas till grund för bedömningen i målet. 

 

Genom MC:s uppgifter finner tingsrätten utrett att hon sov så pass djupt att hon inte 

vaknade förrän Alex Enocsson hade påbörjat samlaget med henne. Alex Enocssons 
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påstående om att hon varit vaken är därmed motbevisade. Hans förklaring om att MC 

deltog frivilligt eftersom hon stönade är inte heller övertygande. Sammantaget anser 

tingsrätten därför att Alex Enocsson otillbörligt har utnyttjat det förhållandet att MC 

sov djupt för att genomföra en sexuell handling med henne och att hon inte heller 

deltog frivilligt i den handlingen. Det finns inget utrymme för någon annan slutsats än 

att Alex Enocsson var medveten om att han genomförde samlaget trots att MC inte 

deltog frivilligt. Alex Enocsson ska alltså dömas för våldtäkt, som inte är att anse som 

mindre grov.  

 

Åtalspunkt 4 

 

Alex Enocsson har förnekat båda gärningarna. Han har gjort gällande att Sekretess ME 

deltog frivilligt i under ett vaginalt och oralt samlag samt att hon deltog frivilligt då han 

fick utlösning i hennes mun. Alex Enocsson har vidare förnekat att Sekretess ME 

befann sig i en utsatt situation samt att de båda gärningarna skedde i en och samma 

akt.  

 

Utredningen 

 

Alex Enocsson har hörts. 

 

På åklagarens begäran har Sekretess ME (i fortsättningen kallad ME) hörts som 

målsägande. Vittnesförhör har hållits med Elvira Andersson, Jennifer Åkerblad och 

Jakob Johansson. Åklagaren har som skriftlig bevisning lagt fram skärmdumpar av sms 

mellan målsäganden, andra och vittnen samt skärmdumpar av kontakter på sociala 

medier.  

 

De hörda personerna har uppgett i huvudsak följande.  

 

ME: Vid den här tidpunkten hade hon nyligen flyttat till Göteborg tillsammans med 

Elvira Andersson och Jennifer Åkerblad för att studera eller arbeta här. De ville 

upptäcka klubblivet i stan och visste att Alex Enocsson hade kontakter. Hon fick 
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kontakt med honom via Tinder. Första gången de träffades var den här kvällen på 

nattklubben Excet. Hon var där tillsammans med Elvira Andersson. Hon har inget 

minne av att Alicia och Moa var med på plats. Jennifer Åkerblad var hemma hos sina 

föräldrar i Småland. De dansade på Excet. Runt 03-tiden ville Elvira Andersson ta med 

en kille hem till deras gemensamma bostad. De hade en överenskommelse att man då 

inte fick störa så hon stannade kvar på Excet och där hon mötte Alex Enocsson. 

Möjligen hade de bestämt i förväg att ses ute. Strax innan klubben stängde gick de mot 

Campus där de "rökte på". Hon minns inte att hon rökte på eller vad kompisen som 

var med hette men hon var uppenbarligen påverkad av hasch och alkohol. Exakt hur 

berusad hon var minns hon inte men hon har några minnesluckor från kvällen. Den 

tredje personen, en av Alex Enocssons kompisar, ville ha efterfest. Hon ville egentligen 

hellre hänga med på efterfesten än att umgås med Alex Enocsson men det blev inget 

för han ville inte följa med. De började bråka men hon minns inte om vad. Hon tror 

att det kanske berodde på att hon blev arg för att han rökte på men det gjorde ju 

tydligen hon själv också. 

 

De tog en taxi hem till Alex Enocsson. Hon tog av sig sina byxor men har kvar trosor 

på sig och kläderna på överkroppen. Han har på sig kalsonger. Hon la sig längst ut på 

sängen och han la sig i samma säng men innanför henne. De småpratar lite innan hon 

däckade. Hon vaknade sedan upp av att han har två fingrar i hennes underliv. Hon låg 

på sidan och han låg bakom henne. Hon viftade med handen bakom ryggen och tog 

bort hans händer för att markera att hon inte ville. Han slutade och hon somnade om. 

Hon vaknade på nytt av att han hade sin penis i hennes underliv. Det pågick under 

cirka 20 sekunder. Hon sa ”Nej, sluta!”. Hon somnade på nytt men vaknade en tredje 

gång av att han stod framför henne vid sängkanten och fick utlösning i hennes ansikte. 

Då blev hon rejält chockad. Hon ställde sig upp och sa ”Va! Vad gör du?”. Hon 

förstod först inte vad hon hade i ansiktet. Med handen torkar hon bort hans utlösning. 

Hon skickade ett sms till Elvira Andersson där hon skrev att hon ”lidit” och ”måste få 

komma hem”. Elvira Andersson svarade att det var ”okej att komma hem”. Hon tog 

på sig byxorna och sa till Alex Enocsson att hon skulle "dra" varpå han svarade 

”Redan?”. Hon bokade en taxi och gick ut innan den hade kommit. Medan hon 

väntade ringde Alex Enocsson henne via Snapchat och sa att hon glömt sina örhängen. 
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Hon svarade att han kunde slänga dem eftersom hon inte ville ha dem tillbaka. Hon 

åkte direkt hem med taxin. Elvira Andersson var hemma och hon berättade vad som 

hänt. Hon hade svårt att ta in händelsen och hon kände sig så äcklad och kränkt. Det 

var obehagligt. Dagen därpå kom Jennifer Åkerblad hem. Tillsammans med Elvira 

Andersson pratar de lite om det, men hon vill bara "sopa det under mattan". Hon var 

ny i stan och vill inte trampa på någons tår. Hon tänkte att ingen skulle tro på henne 

och ville därför bara gå vidare. 

 

Hon och Alex Enocsson hade inte hånglat tidigare. Anledningen till att hon ville träffa 

honom var att hon då var lite intresserad av honom. Senare under kvällen, sedan de 

bråkat, ville hon egentligen inte följa med honom hem. Hon minns att han röt åt henne 

trots att hon inte gjorde det mot honom. 

 

Någon vecka senare fick hon ett Instagram-meddelande från Alex Enocsson. Han 

undrade vad hon gjorde och hade sett henne ute tillsammans med Elvira Andersson 

och Jennifer Åkerblad. Hon svarade inte på hans meddelande. 

 

Hon och Alex Enocsson har en gemensam vän, Jakob. Under hösten 2020 träffades de 

sporadiskt. Vid ett tillfälle frågade Jakob varför hon inte hade berättat att hon varit 

med Alex Enocsson. Han hade hört om det från sina kompisar. Hon berättade då om 

händelsen utan att gå in på alltför många detaljer. Men ändå tillräckligt för att Jakob 

skulle förstå att det Alex Enocsson gjort mot henne inte var okej. Efter det ville Jakob 

berätta för sina kompisar att det inte stämde att hon varit med Alex Enocsson. Hon 

och Jakob träffas senare i februari 2021. Han berättar då att Alex Enocsson var häktad 

och han trodde att det var hon som polisanmält honom. Dagen därpå tog MC kontakt 

med henne. Hon hade ingen aning om vem det var. Inte heller visste hon vilka MA, 

MB och MD var. Den enda hon haft kontakt med är MC. Vid ett tillfälle träffade hon 

MB och MD då hon var ute. 

 

Till en början hade hon inte en tanke på att göra en polisanmälan. Men det blev 

annorlunda när hon förstod att hon inte var ensam. Inledningsvis skuldbelade hon sig 

själv eftersom hon somnat om då han hade rört henne. Även om de är flera nu så är 
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det jobbigt för henne att gå igenom detta. Det går inte en dag utan att hon tänker på 

det. 

 

Alex Enocsson: Det är riktigt att han och ME fick kontakt via Tinder och bestämde att 

ses ute. Den här kvällen var första gången de sågs och det var någon vecka efter första 

kontakten. Han minns inte att de träffade hans kompis, Hampus Andersson, då de var 

ute. De två tog en taxi hem till honom. Han minns inte varför hon följde med men han 

uppfattade att de hade intresse för varandra. Väl hemma gick de in på hans rum och 

hade sex. Vem som tog initiativet minns han inte. Hon var social och sexuellt aktiv. De 

har sex i flera olika ställningar och han fick utlösning i hennes mun. Sen drog han en 

vit lögn om att han ska göra något senare och att hon inte kunde sova över. Hon gick 

då och han la sig för att sova. Han tror att hon gick före kl. 09.30. Han minns inte att 

hon skulle ha glömt sina örhängen. 

 

Efter detta hade de ingen kontakt, kanske något enstaka meddelande. Möjligen kan han 

ha berättat för William eller Jakob att han haft sex med henne.  

 

Elvira Andersson: Hon har känt ME i några år och de är bästa vänner. Vid tiden för 

händelsen bodde de tillsammans. Den här kvällen var de ute tillsammans. En kille 

följde med henne hem medan ME stannade kvar på klubben där hon mötte Alex 

Enocsson. Under natten och på morgonen hade hon kontakt via sms med ME. När 

hon vaknade nästa morgon hade hon fått ett sms från ME där det stod att hon ”lidit” 

och ”måste hem”. ME var chockad när hon kom hem och berättade vad som hade 

hänt under natten. Hon berättade att de hade åkt hem till Alex Enocsson och att hon 

vaknat av att han hade sex med henne och att han fick utlösning i hennes ansikte eller 

mun. ME berättade även att hon hade tagit en taxi hem och att hon hade glömt sina 

örhängen hos Alex Enocsson och att hon struntade i att hämta dem.  

Hon känner till att ME och Alex Enocsson matchats via Tinder och att de hade haft 

kontakt med varandra före den här kvällen. Hon vet att ME i början av kvällen ville 

träffa honom, det var inte så att han tvingade med henne hem. Själv känner hon inte 

Alex Enocsson.  
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De pratar om händelsen när ME kom hem på morgonen men inte så mycket mer efter 

det. De hade nyligen flyttat till Göteborg och visste inte vad de skulle göra. De talade 

inte om att göra en polisanmälan. ME verkade chockad och stängd. Hon ville bara 

sopa det under mattan och gå vidare. Att ME nu har gjort en polisanmälan tror hon 

beror på att fler har anmält liknande händelser. Hon har märkt att ME tycker det är 

jättejobbigt. Även om hon inte sagt så mycket så syns det på henne. Paniken, pressen 

och stressen. Händelsen har tagit hårt på henne. 

 

Jennifer Åkerblad: Hon har känt ME sedan gymnasietiden och de är bästa vänner. Vid 

den här tidpunkten bodde de tillsammans och hon visste vem Alex Enocsson var och 

att han och ME hade haft kontakt via sociala medier. Hon hade besökt sina föräldrar 

men dagen efter berättade ME att hon hade gått hem med Alex Enocsson som hade 

förgripit sig på henne. ME berättade att hon hade vaknat och att Alex Enocsson då 

hade sina fingrar inne i henne. Hon sa även att hon "aldrig mer ville se honom". ME 

var frustrerad när hon berättade och det framgick att hon hade varit med om något 

obehagligt. Det syntes på hennes kroppsspråk. Hon tror att de mötte Alex Enocsson 

två helger senare. ME frös då fast och de pratade om att lämna platsen, men stannade 

ändå kvar. Hon vet att ME i mars 2019 blev kontaktad via Instagram. Hon märkte då 

att ME blev chockad och det var som om hon först då förstod vad hon hade varit med 

om. Efter händelsen har ME inte mått bra och det har gjort ont att se. Det är tydligt att 

ME bokar upp all sin tid för att slippa känna efter och kunna gå vidare.  

 

Jakob Johansson: Han lärde känna ME via Tinder. De har haft kontakt men eftersom 

han bor i Lund har det bara träffats vid mellan fem och tio tillfällen. Han känner även 

Alex Enocsson sedan skoltiden och de har även arbetat tillsammans. Han känner även 

Sekretess MB, MC och MD genom skolan. Han har dessutom hört talas om MA men 

känner inte till henne mer än så. 

 

Någon gång under 2019 eller 2020, när de träffades första gången, talade han och ME 

om vilka deras gemensamma vänner var. Han nämnde Alex Enocsson eftersom han 

hade hört att denne och ME skulle haft sex. Hon berättade då att hon hade sovit hos 

Alex Enocsson för att hennes kompis hade tagit med en kille hem till dem. Hon 
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berättar också att hon vaknat av att Alex Enocsson tog på hennes intima delar och 

hade ett finger i hennes underliv. Han hade fortsatt trots att hon sa ”Nej!”. Sen hade 

hon somnat om. När MD senare berättade att hon, MB och MC hade polisanmält Alex 

Enocsson berättade han det för ME.  

 

Tingsrättens bedömning 

 

Det är utrett i målet att Alex Enocsson genomfört ett vaginalt samlag och annan 

sexuell handling som är som är jämförlig med samlag med ME. Vidare är utrett att 

Alex Enocsson fått utlösning i ME:s ansikte.  

 

ME har gjort ett mycket trovärdigt intryck. Hennes berättelse är sammanhållen, rimlig 

och saknar överdrifter. Uppgifterna om den skam hon känt parat med den oro för 

bekantskapskretsens åsikter, framstår som äkta. Det ligger inte något överraskande i 

hennes uppgifter om händelsen även om hennes uppgifter till Elvira Andersson, 

Jennifer Åkerblad och Jakob Johansson varit något skiftande och inte helt exakta. Det 

saknas då anledning tro att hennes ändrade berättelse… Det har inte framkommit 

något rimligt skäl varför Sekretess ME skulle vilja beljuga Alex Enocsson.  

 

Sekretess ME har vidare i anslutning till händelsen berättat om övergrepp för Elvira 

Andersson och Jennifer Åkerblad och det finns en trovärdig och rimlig förklaring till 

att hon gjort det. Härutöver har hon senare också berättat i stort sett liknande 

uppgifter för Jakob Johansson. 

 

Sammantaget anser tingsrätten att ME:s uppgifter har en sådan styrka att de ska ligga 

till grund för bedömningen. Det är då styrkt att Alex Enocsson agerat mot ME på det 

sätt som anges i gärningsbeskrivningen. Det som Alex Enocsson har anfört leder inte 

till en annan bedömning. Alex Enocsson ska i enlighet med åtalspunkt 4.1 dömas för 

våldtäkt. 

 

När det gäller åtalspunkt 4.2 finner tingsrätten att det inte finns anledning att 

ifrågasätta ME:s uppgift om att hon somnade mellan samlaget i den tidigare punkten 
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och händelsen i åtalspunkt 4.2. Gärningen ska därmed bedömas som sexuellt 

ofredande då Alex Enocssons agerande kunde förväntas kränka ME:s sexuella 

integritet.  

 

Åtalspunkt 5  

 

Alex Enocsson har förnekat gärningen. Han har medgett att han haft ett oralt och 

vaginalt samlag med Sekretess MA men förnekat att hon befann sig i en utsatt 

situation.  

 

Utredningen 

 

Alex Enocsson har hörts.  

 

På åklagarens begäran har Sekretess MA (i fortsättningen kallad MA) hörts som 

målsägande. Vittnesförhör har hållits med Ida Weibull, Alba Nordqvist, Tommy Le 

och målsägandens mamma, Sekretess VA. Åklagaren har som skriftlig bevisning lagt 

fram händelserapport, analysresultat från RMV, rättstoxikologiskt yttrande, 

journalanteckningar, fotografier och skiss av skada, rättsintyg och kompletterande 

rättsintyg, skärmdumpar av sms samt undersökning av målsägandens mobiltelefon. 

De hörda personerna har uppgett i huvudsak följande.  

 

MA: Vid tillfället åt hon och Ida Weibull middag hemma hos Alba Nordqvist. De 

drack vin till maten. Efter middagen ville de fortsätt festa och någon av dem 

kontaktade Alex Enocsson. Innan de begav sig hem till honom anslöt en annan 

kompis, Sophie. När de kom till Alex Enocsson lekte de dricklekar som hon hade i en 

app i mobilen. Hon var redan berusad när hon kom hem till Alex Enocsson. Under 

lekarna drack hon av vodkan de hade tagit med. Hon minns att hon då satt bredvid 

Sophie i en soffa. Därefter minns hon inte mer och tror att hon fick en "black-out" av 

alkoholen hon hade druckit. Hon hade tidigare fått minnesluckor men det har bara 

varit när hon har varit väldigt berusad. Vid den tidpunkten var de andra tjejerna kvar 

hos Alex Enocsson. Hon tror att hon vaknade till en stund men har egentligen inte 
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något minne av det. i efterhand har hon hört att hon fick stanna kvar hos Alex 

Enocsson eftersom de andra inte kunde väcka henne.  

 

När hon vaknade satt Alex Enocsson gränsle över henne. Han hade inga kläder på sig 

och hon hade endast bh och en tröja. Vem som tagit av henne resten av kläderna 

minns hon inte men tror inte att hon hade gjort det själv. Hon var nyvaken och hade 

svårt att förstå vad som höll på att hända. Hon sa "Nej, jag vill inte" innan han på 

något sätt tvingade in sin penis i hennes mun. Hon låg på rygg på soffan och hennes 

händer hölls fast av Alex Enocsson på var sin sida om hennes huvud. Medan han höll 

kvar i hennes vänstra handled hasade han ner över henne och drog snabbt av hennes 

trosor. På nytt sa hon att hon inte ville. Han svarade något i stil med att "det tror jag 

visst att du vill". Sedan hade han sex med henne vaginalt. Hon låg fortfarande på rygg 

och under tiden lyfte han upp hennes ben på sina axlar och höll i hennes lår. Efter en 

stund tog han tag i hennes ben och vände henne på mage. Därefter fortsatte han att ha 

sex med henne vaginalt. Hon låg med ansiktet mot kudden och hennes enda tanke var 

att härda ut och sedan ta sig därifrån. Hon kände att han fick utlösning på hennes rygg.  

 

Händelseförloppet tog cirka tio minuter. Hon rörde sig inte utan låg kvar när Alex 

Enocsson hämtade något för att torka henne på ryggen. Efteråt tog hon på sig sina 

kläder och med hjälp av mobil började hon söka efter en Uber-taxi. Alex Enocsson 

gick runt i lägenheten men hon vet inte vad han gjorde. Hon försökte behålla lugnet 

och inte göra några utspel. De samtalade något men det enda hon tänkte var att hålla 

sig lugn och utan att visa att hon ville rymma därifrån. Hon tänkte att om hon inte var 

utåtagerande så skulle kanske inte Alex Enocsson vara det heller. Hon blev kvar i 

lägenheten under 30 minuter medan hon försökte boka Ubern. Så fort hon fick en 

notis att taxin var nära sa hon "hej då". Innan hon lämnade lägenheten bad hon om en 

cigarett eftersom hon inte kunde hitta sina egna. Så fort hon kom därifrån sms:ade hon 

Ida Weibull. De pratade i telefon under bilfärden, hon ville inte prata högt om vad som 

hade hänt eftersom hon inte ville att taxichauffören skulle höra. Hon grät mest under 

samtalet. Så fort hon kom hem ringde hon till polisen som kort därefter kom hem till 

henne och höll ett första förhör. Hon var då fortfarande trött och berusad. Poliserna 

såg till att hon kom till sjukhuset och gynakuten. Det tog lång tid på sjukhuset och hon 
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kom inte hem förrän vid 12-tiden. Senare samma dag berättade hon för sin pojkvän 

om vad som hänt. Hon har tidigare inte kunna hantera alkohol särskilt bra, den 

fungerade som självmedicinering mot ångest som hon haft. Sedan de träffats förstod 

hon att hennes alkoholvanor var problematiska och de hade bråkat om just detta. Hon 

berättade därför vad som hänt men påstod även att det hade varit flera personer som 

sovit över hos Alex Enocsson för att både skydda honom och sig själv. Dagen efter 

berättade hon för sin mamma som genast kom hem till henne tillsammans med hennes 

syster. Hon hade då knappt kunnat sova och hade inte ätit. Hon stirrade bara i taket 

och kände sig som en robot som slutat fungera.  

 

Hon känner Alex Enocsson genom gemensamma vänner. De har umgåtts men aldrig 

på egen hand. De hade festat hemma hos honom även före den aktuella kvällen. De 

hade aldrig hånglat och det har inte varit någon flörtig stämning mellan dem tidigare. 

Alex Enocsson kände till att hon hade en pojkvän.  

 

Sedan 15 års ålder har hennes mående varierat. Vid tidpunkten för händelsen var 

hennes måendet mer stabilt. Hon hade även arbetat med sina alkoholvanor och kunde 

hantera det på ett mycket bättre sätt. Hon hade stöd av en psykolog och medicinerade 

för sin ångestproblematik. Den här kvällen var ett undantag, hon hade druckit alldeles 

för mycket. Det fanns dock inget bakom det, ingen särskilt som hon upplevde sig 

behöva bedöva. Efter händelsen har hon mått mycket dåligt och haft tankar på att 

skada sig själv, att hon inte vill leva längre. Hennes ångest hade tidigare varit mer 

"plan". Numera har hon konstant ångest med ångestattacker som avlöser varandra med 

jämna mellanrum. Sedan händelsen inträffade har hon haft enstaka sjukdagar från 

jobbet och från den 17 juli har hon varit sjukskriven på heltid. Hennes anställningsavtal 

har inte förlängts till följd av hennes frånvaro. Den medicinering hon hade vid 

tidpunkten för händelsen har hon avslutat självmant, hon tyckte inte den gav någon 

effekt. För att kunna sova har hon insomningstabletter. Hon upplever att hon inte 

riktigt kunnat ta hand om sig själv efter det som hänt. 

 

Hon är bekant sedan tidigare med MB, MC och MD. ME känner hon inte till alls. Hon 

har haft lite kontakt med MD avseende byte av ombud och överklagande av den 
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nerlagda förundersökningen. Det var också MD som kontaktade henne och berättade 

vilka andra som polisanmält Alex Enocsson.  

Alex Enocsson: En kväll i februari 2021 kom MA, Ida Weibull, Alba Nordqvist och 

Sophie hem till honom. MA var berusad när de kom men nyktrade till under kvällen. 

Själv hade han druckit lite whiskey, tagit en lina kokain och rökt cannabis. Han drack 

även från en flaska vodka som tjejerna hade med. Trots detta kände han sig klar i 

huvudet under hela kvällen. Vid 01-tiden åkte Alba Nordqvist och Sophie hem medan 

MA och Ida Weibull stannade kvar. De satt och pratade. Efter en stund la sig MA på 

soffan. Medan hon halvsov talade han och Ida Weibull om gamla minnen, de har varit 

kompisar sedan grundskolan. MA vaknade till ibland och satt då med honom och Ida 

Weibull. Efter ett tag gick Ida Weibull hem, klockan är då runt 03.00-04.00. Innan hon 

gick frågade hon om MA kunde sova över hos honom. Så fort Ida Weibull hade gått 

vaknade MA till, han tror att hon kanske sovit räv fram till dess. Tidigare under kvällen 

hade hon smekt honom mellan benen och han tänkte att hon hade stannat för att hon 

ville ha sex med honom. Han borstade tänderna och plockade undan i lägenheten. Han 

frågade MA var hon vill sova men uppfattade inte hennes svar. Båda hade kläderna på 

när han la sig bredvid henne i soffan. Hon tog upp sin telefon och kollade efter en 

Uber. Han frågar om hon vill åka hem men hon sa att hon vill stanna. Hon berättade 

om att hennes relation med pojkvännen var dålig och att han hade varit otrogen. Sedan 

smekte hon honom och tog på hans penis. Han smekte henne, även på underlivet. De 

halvsatt i soffan och fortsatte sedan med att ha sex. Hon hade händerna vid sidan om 

kroppen och han höll inte fast henne. Det är riktigt att han hade hennes ben på sina 

axlar men blånaderna på hennes ben har han inte orsakat. MA ville att han skulle ta 

henne bakifrån och slutligen fick han utlösning på hennes rygg. Han vet inte om hon 

fick orgasm men efteråt var det blött i soffan. Han torkar av hennes rygg. Hon sökte 

efter hennes mobil och han hittade den mellan kuddarna i soffan. De klädde på sig och 

därefter gick hon direkt. Hon sa att hon skulle till jobbet. På vägen ut gav han henne 

en cigarett. Hon pussade honom på kinden och han följde henne till hissen. 

Före händelsen hade han och MA haft lite kontakt via Instagram men de lärde känna 

varandra genom Ida Weibull. De hade varit hos honom några gånger innan. 

 

36



   

GÖTEBORGS TINGSRÄTT 
 
Avdelning 5 

DOM 
2021-08-13 

Mål nr: B 1985-21 
 

 
 
 
 
Ida Weibull: Hon och MA har varit bästa vänner sedan gymnasiet. Hon känner Alex 

Enocsson då de vuxit upp i samma område men de har inte umgåtts särskilt mycket. 

I februari 2021 var hon och MA hemma hos Alba Nordqvist. De åt middag och drack 

vin. Någon av dem hör av sig till Alex Enocsson, hon minns inte vem. Vid midnatt 

åkte de hem till honom. Sophie följde också med. Stämningen är bra, alla var berusade. 

I början av kvällen var MA medelberusad men mot slutet blev hon rejält berusad. Hon 

hade svårt att kommunicera, kunde bara mumla till svar och till slut var hon 

okontaktbar. Alba Nordqvist och Sophie gick hem någon gång mellan kl. 02 och 03. 

Vid 04-tiden gick även hon hem. Före det hade MA legat och sovit på soffan. Innan 

hon själv gick hade hon försökt väcka MA genom att prata med henne och försöka 

sätta henne upp. Hon ville ringa efter en taxi eller låta MA följa med henne hem men 

fick inga svar. Alex Enocsson föreslog att MA kunde sova kvar på soffan. När hon 

gick var MA fullt påklädd, hon minns just inte vilka kläder men hon minns att de var 

på. När hon varit hemma i någon timme fick hon ett sms från MA som berättade att 

hon blivit våldtagen. Efter det stod de i kontakt hela tiden. MA berättade inte särskilt 

detaljerat vad som hänt men hon förstod att MA hade vaknat av att Alex Enocsson 

gjort saker. När MA berättar om detta var hon skärrad men klar, inte alls så som hon 

varit under kvällen. Det lät som om MA inte riktigt förstod vad som hänt och hade 

panik. Hon blev själv jätteledsen och kände ansvar för att hon hade lämnat MA och 

litat på Alex Enocsson. 

 

Hon tror att Alex Enocsson kände till att MA hade en pojkvän. Såvitt hon känner till 

förekom inga problem i relationen mellan MA och hennes pojkvän. Hon har inte 

uppfattat någon flörtig stämning mellan MA och Alex Enocsson, vare sig under den 

här kvällen eller tidigare. 

 

I sms till MA skrev hon att ”hon inte är förvånad”. Med det menade hon att man i 

allmänhet inte kan sova över hos killar utan att råka ut för övergrepp. Kommentaren 

handlade inte specifikt om Alex Enocsson. I efterhand har de inte pratat mer om själva 

händelsen, däremot om hur MA mår. Hon vet att MA idag har stora problem med 

ångest. Hon menar att MA:s alkoholvanor är som vilken 23-årings som helst och att de 

dricker vid samma tillfällen. 

37



   

GÖTEBORGS TINGSRÄTT 
 
Avdelning 5 

DOM 
2021-08-13 

Mål nr: B 1985-21 
 

 
 
 
 
 

Alba Nordqvist: Hon lärde känna MA genom gemensamma vänner. Det är på samma 

sätt som hon känner Alex Enocsson, de två har dessutom gått på samma skola.  

I februari 2021 var MA och Ida Weibull hemma hos henne på middag. Senare anslöt 

även hennes mamma och kompisen Sophie. De vill hitta på något annat och hon 

minns inte om det var hon eller MA som skrev ett meddelande till Alex Enocsson. De 

brukade ha den kontakten med honom. De bestämde att de skulle gå hem till honom, 

hon minns inte vad klockan var då. Väl där umgicks de, drack vin och sprit samt 

lyssnade på musik. Stämningen var bra, hon fokuserade under kvällen på Sophie som 

då hade problem. MA var som hon brukar vara när hon är berusad, glad, pratsam och 

lite överallt. Även Alex Enocsson var som vanligt och berusad. Det var ingen flörtig 

stämning mellan MA och Alex Enocsson. Hon har hört att de tidigare ska ha hånglat 

någon gång men vet inte om det är sant. Hon tror inte MA var intresserad av Alex 

Enocsson eftersom hon hade en pojkvän. När hon och Sophie gick var MA, Ida 

Weibull och Alex Enocsson kvar.  

 

Senare meddelade Ida Weibull att något allvarligt har hänt. Hon undrar vad men fick 

inget svar. Dagen därpå umgicks hon med Ida Weibull som berättade vad som hänt. 

Hon träffar MA först någon dag senare. Hon åker hem till MA som berättar att hon är 

i chock och rädd och inte vill säga rakt ut vad som hänt. MA berättade lite men gav 

inga detaljer. Sedan skulle hon ha skyndat därifrån och ringt till Ida Weibull och 

polisen. Först i efterhand har MA berättat att hon sov och vaknade av att Alex 

Enocsson hade sex med henne.  

 

Hon tror inte MA har mått så bra efter händelsen. Det märks genom att MA dricker 

mer alkohol, som att hon vill bedöva något. Innan händelsen mådde MA bättre även 

om det inte var jättebra, men hon var på bättringsvägen. Tidigare hade MA mer 

struktur i vardagen, kunde sköta sitt jobb och hade färre sjukdagar. Nu är MA 

sjukskriven och spenderar tiden mestadels hemma. 

 

Tommy Le: Han har varit MA:s pojkvän sedan drygt två år tillbaka. Relationen är bra 

men har liksom alla relationer sina ”ups and downs”. De har tidigare haft diskussioner 
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om MA:s alkoholvanor, det har mest handlat om att han tycker det är irriterande att 

hon blir klumpig när hon druckit för mycket. I februari 2021 var det inget särskilt som 

hade hänt och de hade det bra tillsammans. Han känner inte Alex Enocsson.  

I februari 2021 skrev MA till honom och berättade att något hänt. Hon ville berätta per 

telefon och när de pratade fick han reda på att hon hade blivit våldtagen av Alex 

Enocsson. Några personer hade varit hemma hos honom och "krökat". Hon hade 

blivit trött och somnade på soffan, när hon vaknade ska han ha varit inne i henne. Hon 

var jätteledsen då hon berättade. Han besökte henne samma kväll och upplevde att 

hon då var helt förstörd. Efter händelsen har hennes mående varit som en 

bergochdalbana. Vissa dagar har hon tankar på att inte leva och andra dagar är det mer 

okej. De har bott tillsammans sedan april 2021.  

 

Han minns inte om de hade någon kontakt under kvällen för händelsen.  

 

Sekretess VA: Hon är MA:s mor. Hon arbetade hemifrån när MA ringde och berättade 

att hon blivit våldtagen. Hon blev väldigt chockad och lämnade ett pågående möte och 

åkte direkt till dottern. Hon tar med sig MA:s lillasyster. MA var helt avstängd och utan 

mimik, en sinnesstämning hon inte kände igen. Hon tog henne i famnen och kramade 

om henne. Hon grät men det gjorde inte MA. MA hade varit i Örgryte tillsammans 

med Ida Weibull och Alba Nordqvist kvällen innan. MA berättade att hon hade blivit 

våldtagen när hon sov, killen som våldtog henne stod med sin penis i hennes ansikte. 

Hon frågar vem det var och MA berättade det.  

 

Hon och MA har en väldigt nära relation. Efter händelsen bodde MA kvar i sin 

lägenhet men flyttar sedan hem till henne ett tag. Senare flyttade MA ihop med sin 

pojkvän Tommy. Efter händelsen har MA mått dåligt, haft ångest, sömnproblem, 

koncentrationssvårigheter och svårt att känna lycka. Det har funnits stunder då MA 

inte längre velat leva. Innan händelsen hade MA under några år haft problem med 

ångest och depression. MA kämpade då på alla sätt för att komma vidare och hon fick 

hjälp från flera håll. MA var på rätt väg men efter händelsen har det gått rakt utför. 
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Tingsrättens bedömning 

 

Det är utrett i målet att Alex Enocsson genomfört ett vaginalt samlag med ME.  

MA:s berättelse har varit lång, detaljrik och sammanhängande. Den stämmer också helt 

överens med åklagarens gärningspåstående. Hon har beskrivit att hon sagt ifrån redan 

då Alex Enocsson satt över henne men att han likväl genomförde ett oralt och vaginalt 

samlag med henne. Hennes berättelse vinner stöd av vad hon har uppgett till andra i 

direkt anslutning till händelsen.  

  

Ida Weibull, Alba Nordqvist, Tommy Le och MA:s mamma har berättat att MA i nära 

anslutning berättade att hon hade blivit våldtagen. De har även uppgett att MA var 

avstängd och ledsen och att hon inte var sig själv. MA:s mamma har berättat att  

Det finns med andra ord fyra personer som kort tid efter händelsen har hört MA säga 

att hon hade blivit våldtagen. Det har inte framkommit något skäl varför MA till 

utomstående personer felaktigt skulle anklaga Alex Enocsson för våldtäkt.  

Utredningen ger alltså sådant stöd för MA:s beskrivning av händelseförloppet att 

hennes berättelse ska läggas till grund för bedömningen av om hon har deltagit frivilligt 

eller inte. Genom hennes uppgifter tillsammans med vad vittnena har berättat om vad 

hon sagt till dem i anslutning till händelsen samt beskrivningen av de skador MA 

företett vid läkarundersökning samma dag är det därför bevisat att MA utsattes för ett 

oralt och vaginalt samlag och att hon inte deltog frivilligt i de sexuella handlingarna.  

Det måste genom MA:s uppgifter anses klarlagt att hon sov när Alex Enocsson 

började agera sexuellt mot henne. Som framgått ovan kan det inte anses sannolikt att 

någon missuppfattar en sovande person som vaken och intresserad av en ömsesidig 

sexuell aktivitet. Uppenbarligen måste i själva verket Alex Enocsson ha varit den aktive 

vid händelsen och han måste ha insett att MA sov och/eller var berusad. Sammantaget 

anser tingsrätten att Alex Enocsson otillbörligt har utnyttjat det förhållandet att MA 

sov och/eller var berusad för att genomföra sexuella handlingar med henne och att 

hon inte deltog frivilligt i dessa handlingar. Alex Enocsson har således gjort sig skyldig 

till våldtäkt som med hänsyn till omständigheterna inte kan bedömas som mindre grov.  
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Åtalspunkt 6 

 

Alex Enocssons erkännande stöds av den övriga utredningen. Tingsrätten finner därför 

att gärningarna är styrkta. Alex Enocsson ska dömas för narkotikabrott och ringa 

narkotikabrott.  

 

Påföljd 

 

Det finns inga uppgifter om Alex Enocsson i belastningsregistret.  

 

Av inhämtad personutredning framgår inte annat än Alex Enocsson lever under 

ordnade förhållanden. Av utredningen framgår vidare att han tidigare använt cannabis 

och kokain regelbundet men att han sedan mars 2021 är drogfri. Utifrån kort tid av 

drogfrihet har han inte bedömts lämplig att utföra samhällstjänst.  

 

Med hänsyn till den reduktion som ska göras vid flerfaldig brottslighet samt till Alex 

Enocssons ålder vid vissa av gärningarna anser tingsrätten att det samlade straffvärdet 

för samtliga brott motsvarar fängelse tre år fyra månader. Både straffvärdet och 

brottens art innebär att någon annan påföljd än fängelse är utesluten. Ingen 

försvårande eller förmildrande omständigheter av betydelse för straffmätningen har 

framkommit. Straffet för Alex Enocsson bestäms därför till fängelse tre år och fyra 

månader.  

 

Skadestånd 

 

Eftersom Alex Enocsson döma för våldtäkter och försök till våldtäkt ska han betala 

skadestånd till MA, MB, MC och MD. De belopp som dessa har begärt följer praxis 

och är skäliga. Alex Enocsson ska därför betala skadestånd till var och en av MA, MB, 

MC och MD med 115 000 kr och ränta. 

 

Eftersom Alex Enocsson döms för våldtäkt och sexuellt ofredande mot ME ska han 

betala skadestånd även till henne. Högsta domstolen har uttalat att när 

41



   

GÖTEBORGS TINGSRÄTT 
 
Avdelning 5 

DOM 
2021-08-13 

Mål nr: B 1985-21 
 

 
 
 
 
kränkningsersättning ska bestämmas för upprepad brottslig verksamhet som har 

samband med varandra är det den samlade kränkningen som är avgörande. Domstolen 

ska inte bestämma ersättningen genom addition av kränkningsersättningen för vart och 

ett av brotten (se NJA 2018 s. 1083). Tingsrätten bestämmer därför ersättningen för 

kränkning avseende åtalspunkterna 4.1 och 4.2 till sammanlagt 110 000 kr. Begärd 

ersättning för sveda och värk följer praxis och är skälig. Alex Enocsson ska därför 

betala skadestånd till ME med 125 000 kr plus ränta. 

 

Sekretess 

 

Sekretess ska även i fortsättningen gälla för de uppgifter som lagts fram inom stängda 

dörrar vid huvudförhandlingen och som kan röja MA, MB, MC, MD och ME:s 

identiteter. 

 

Förverkande 

 

De särskilda yrkandena är medgivna och stöds av lag. De ska därför bifallas.  

 

Häktning 

 

Alex Enocsson ska dels på grund av risk för fortsatt brottslighet, dels för att straffet 

för våldtäkt är fängelse i minst två år och det inte är uppenbart att skäl till häktning 

saknas, vara häktad tills domen i ansvarsdelen vinner laga kraft mot honom.  

 

Övrigt 

 

Eftersom Alex Enocsson döms för brott med fängelse i straffskalan ska han betala 800 

kr till brottsofferfonden.  

 

Alex Enocsson ska ersätta staten för kostnader för provtagning och analys med 4 465 

kr. 
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GÖTEBORGS TINGSRÄTT 
 
Avdelning 5 

DOM 
2021-08-13 

Mål nr: B 1985-21 
 

 
 
 
 
Av försvararen och målsägandebiträdena begärda ersättningar är skäliga och ska utgå. 

Dessa kostnader ska stanna på staten.  

 

ÖVERKLAGANDE, se bilaga 1 (TR-01) 

Sista dagen för överklagande är den 3 september 2021. Överklagande ges in till 

tingsrätten men prövas av Hovrätten för Västra Sverige. Prövningstillstånd krävs inte.  

 

 

 

Henrik Mägi 

Frihetsberövande, se bifogat avräkningsunderlag 
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Mål nr B 1985-21GÖTEBORGS TINGSRÄTT
Avdelning 5

Avräkningsunderlag 
2021-08-13 
Göteborg

Om domstolens behandling av personuppgifter, se www.domstol.se/personuppgifter. Kontakta oss för information på annat sätt.

Besöksadress
Ullevigatan 15

E-post
avdelning5tgg@dom.se

Telefon
031-701 10 05

Öppettider
måndag - fredag 
08:00-16:30

Postadress
404 83 Göteborg

Webbplats
www.goteborgstingsratt.domstol.se

Underlaget avser

Person-/samordningsnummer/födelsetid 
19980725-1674

Datum för dom/beslut 
2021-08-13

Efternamn 
Enocsson

Förnamn 
ALEX Magnus

Personen har under en sammanhängande tid av minst 24 timmar varit frihetsberövad* i Sverige 
eller utomlands med anledning av brott som prövats i målet eller som påföljden avser. 
Frihetsberövandet har ägt rum under nedan angivna tider.

*på sätt som avses i 2 § lagen (2018:1250) om tillgodoräknande av tid för frihetsberövande

Frihetsberövad Frihetsberövandet hävt/upphört/avbrutet 

(lämna tomt för ett frihetsberövande som pågår)

2021-02-04 2021-03-03

2021-05-31

Samtidig verkställighet av påföljd i annat mål

£ Kriminalvården har underrättat domstolen om att personen har påbörjat verkställighet eller 
har verkställt påföljd i annat mål under den tid som han eller hon varit berövad friheten (2–4 
§§ förordning (2019:96) om tillgodoräknande av tid för frihetsberövande).

Tidigare frihetsberövanden av betydelse för avräkningen

£ Domstolen har i avgörandet helt eller delvis undanröjt påföljden i tidigare dom, beslut eller 
strafföreläggande, och det finns uppgifter om frihetsberövanden i tidigare meddelade domar, 
beslut eller avräkningsunderlag som har betydelse för avräkningen.

Observera: När domstolen lämnar domen/beslutet eller domsbeviset till Kriminalvården ska tidigare 
domar/beslut med eventuella avräkningsunderlag och avräkningsunderlag enligt 12 a § 
strafföreläggandekungörelsen bifogas, om det finns uppgifter där som har betydelse för avräkningen 
(3 § 4 förordningen (1990:893) om underrättelse om dom i vissa brottmål, m.m.).

Underskrift Namnförtydligande
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Hur man överklagar 
Dom i brottmål, tingsrätt TR-01 

_________________________________________________________________ 

Vill du att domen ska ändras i någon del kan 
du överklaga. Här får du veta hur det går till. 

Överklaga skriftligt inom 3 veckor 

Ditt överklagande ska ha kommit in till 
domstolen inom 3 veckor från domens datum. 
Sista datum för överklagande finns på sista 
sidan i domen. 

Överklaga efter att motparten överklagat 

Om ena parten har överklagat i rätt tid, har den 
andra parten också rätt att överklaga även om 
tiden har gått ut. Det kallas att anslutnings-
överklaga. 

En part kan anslutningsöverklaga inom en 
extra vecka från det att överklagandetiden har 
gått ut. Ett anslutningsöverklagande måste 
alltså komma in inom 4 veckor från domens 
datum. 

Ett anslutningsöverklagande upphör att gälla 
om det första överklagandet dras tillbaka eller 
av något annat skäl inte går vidare. 

Så här gör du 

1. Skriv tingsrättens namn och målnummer. 

2. Förklara varför du tycker att domen ska 
ändras. Tala om vilken ändring du vill ha 
och varför du tycker att hovrätten ska ta 
upp ditt överklagande (läs mer om 
prövningstillstånd längre ner). 

3. Tala om vilka bevis du vill hänvisa till. 
Förklara vad du vill visa med varje bevis. 

Skicka med skriftliga bevis som inte redan 
finns i målet. 

Vill du ha nya förhör med någon som redan 
förhörts eller en ny syn (till exempel besök 
på en plats), ska du berätta det och förklara 
varför. 

Tala också om ifall du vill att målsäganden 
ska komma personligen vid en huvud-
förhandling. 

4. Lämna namn och personnummer eller 
organisationsnummer. 

Lämna aktuella och fullständiga uppgifter 
om var domstolen kan nå dig: postadresser, 
e-postadresser och telefonnummer. 

Om du har ett ombud, lämna också 
ombudets kontaktuppgifter. 

5. Skriv under överklagandet själv eller låt ditt 
ombud göra det. 

6. Skicka eller lämna in överklagandet till 
tingsrätten. Du hittar adressen i domen. 

Vad händer sedan? 

Tingsrätten kontrollerar att överklagandet 
kommit in i rätt tid. Har det kommit in för 
sent avvisar domstolen överklagandet. Det 
innebär att domen gäller. 

Om överklagandet kommit in i tid, skickar 
tingsrätten överklagandet och alla handlingar i 
målet vidare till hovrätten. 

Har du tidigare fått brev genom förenklad 
delgivning, kan även hovrätten skicka brev på 
detta sätt. 

Bilaga 1
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Prövningstillstånd i hovrätten 

När överklagandet kommer in till hovrätten tar 
domstolen först ställning till om målet ska tas 
upp till prövning. 

Om du inte får prövningstillstånd gäller den 
överklagade domen. Därför är det viktigt att i 
överklagandet ta med allt du vill föra fram. 

När krävs det prövningstillstånd? 

Brottmålsdelen 

I brottmålsdelen behövs prövningstillstånd i 
två olika fall: 

 Den åtalade har dömts enbart till böter. 

 Den åtalade har frikänts från ett brott som 
inte har mer än 6 månaders fängelse i 
straffskalan. 

Skadeståndsdelen 

Det krävs prövningstillstånd för att hovrätten 
ska pröva en begäran om skadestånd. 
Undantag kan gälla när en dom överklagas i 
brottmålsdelen, och det är kopplat en begäran 
om skadestånd till brottet. Då krävs inte 
prövningstillstånd för skadeståndsdelen om 

 det inte krävs prövningstillstånd i 
brottmålsdelen 

eller om 

 hovrätten meddelar prövningstillstånd i 
brottmålsdelen. 

Beslut i övriga frågor 

I de mål där det krävs prövningstillstånd i 
brottmålsdelen (se ovan), krävs det också 
prövningstillstånd för sådana beslut som bara 
får överklagas i samband med att domen 
överklagas. Beslut som kan överklagas särskilt 
kräver inte prövningstillstånd. 

När får man prövningstillstånd? 

Hovrätten ger prövningstillstånd i fyra olika 
fall. 

 Domstolen bedömer att det finns anledning 
att tvivla på att tingsrätten dömt rätt. 

 Domstolen anser att det inte går att bedöma 
om tingsrätten har dömt rätt utan att ta upp 
målet. 

 Domstolen behöver ta upp målet för att ge 
andra domstolar vägledning i 
rättstillämpningen. 

 Domstolen bedömer att det finns synnerliga 
skäl att ta upp målet av någon annan 
anledning. 

Vill du veta mer? 

Ta kontakt med tingsrätten om du har frågor. 
Adress och telefonnummer finns på första 
sidan i domen. 

Mer information finns på www.domstol.se. 

http://www.domstol.se/

